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FREDERIKSSUND KOMMUNE

UDSKRIFT

Byrådet

2. oktober 2001 kl. 19.00

i Byrådssalen

Mødedeltagere: Knud B. Christoffersen, Grethe Olsen, Ole Søegaard, 
Jytte Holm-Pedersen, Kurt Jensen, Birgit Madsen, Morten 
A. Andersen, Lis Olsen, Bente Nielsen, Finn Vester, Kurt 
Mikkelsen, Ove Scheel, Mogens Andersen, Tony R. D. 
Frederiksen, Dann Eland.

Dann Eland havde meldt afbud. I henhold til styrelseslovens 
§ 15, stk. 1 anmoder (A) om, at stedfortræderen for Dann 
Eland, Kenneth Jensen indtræder ved 2. behandlingen af 
budgetforslaget.
Byrådet imødekom anmodningen, idet betingelserne for 
stedfortræderens indtræden er opfyldt.

Kenneth Jensen (A) deltog i pkt. 174's behandling.

Byrådet godkendte herefter, at sag nr. 176 vedrørende 
Torvehandel overføres til behandling på det åbne møde 
samt at beskrivelsen under "Økonomi og personalemæs
sige konsekvenser:" slettes.

Fraværende: Dann Eland

Mødet slut: Kl. 21.15
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Lukket møde

Sag nr. 175 
Klage til Byrådet

Sag nr. 176 - Sagen blev overflyttet til det åbne møde 
Torvehandel

Sag nr. 177 
Salg af ejendom

Sag nr. 161 Orientering om udtræden af den konservative 
byrådsgruppe

Journal nr.:

Lovgrundlag: Styrelseslovens § 17

Sagsfremstilling: Byrådsmedlem Jytte Holm-Pedersen har i brev af 12. 
september 2001 til Byrådet meddelt, at hun pr. 11. 
september 2001 har meldt sig ud af Det Konservative 
Folkeparti. Som konsekvens heraf udtræder Jytte Holm- 
Pedersen også af den konservative byrådsgruppe, for i 
resten af byrådsperioden at være løsgænger.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen

Bilag: Jytte Holm-Pedersens brev af 12. september 2001 ligger i 
sagsmappen.

Indstilling: Borgmesteren anbefaler at orienteringen tages til 
efterretning.

Beslutninger: Byrådets møde den 2. oktober 2001:
Taget til efterretning.

Sag nr. 162

Journal nr.:

Sag fra:

Lovgrundlag:

Sagsfremstilling:

Revisionsberetning nr. 154, Revision af regnskabet for 
året 2000

Økonomisk Afdeling

Lov om kommunernes styrelse § 42.

Kommunernes Revision fremsender beretning nr. 154 
vedrørende revisionen af regnskabet for året 2000, 
afsluttende beretning for regnskabsåret 2000.

Revisionen er afsluttet den 3. august 2001.

Revisionen er udført i overensstemmelse med god offentlig
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revisionsskik samt med revisionsregulativets bestemmelser.

Desuden er revisionen tilrettelagt efter almindeligt 
anerkendte revisionsprincipper og de særlige regler, som 
gælder for kommunal virksomhed med henblik på at opnå en 
begrundet overbevisning om, at årsregnskabet er uden 
væsentlige fejl eller mangler.

Under revisionen er det ud fra en vurdering af væsentlighed 
og risiko efterprøvet, at grundlaget og dokumentationen for 
de i årsregnskabet anførte beløb og øvrige oplysninger er til 
stede.

1 øvrigt er revisionen udført ved stikprøver i årets løb under 
iagttagelse af gældende lovgivning og kommunens 
revisionsregulativ.

Der er udført sagsrevision som led i revisionen af det sociale 
område, lønninger og vederlag til folkevalgte m.v. for at sikre, 
at udbetalinger følger gældende regler.

Der har været foretaget uanmeldt kasseeftersyn af likvide 
beholdninger og herunder påset, at kommunens øvrige 
letrealisable aktiver er korrekt registreret på 
eftersynstidspunktet i overensstemmelse med oplysninger 
herom fra de respektive pengeinstitutter.

Revisionen har ikke givet anledning til forbehold.

Det er KR’s opfattelse, at årsregnskabet er aflagt i 
overensstemmelse med lovgivningens krav til 
regnskabsaflæggelse, og at det giver et retvisende billede af 
kommunens samlede økonomiske forhold.

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Beretning nr. 154.

Indstilling: Økonomisk Afdeling indstiller, at Økonomiudvalget anbefaler 
Byrådet at tage revisionsberetningen til efterretning.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 24. september 2001:
Indstillingen anbefales godkendt.

Byrådets møde den 2. oktober 2001:
Taget til efterretning.

Sag nr. 163 Projektmidler til projekt "Forældrekompetence - en 
flerfaglig undersøgelse på tværs"
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Journal nr.:

Sag fra: Børn- og Ungeudvalgets møde den 10/9-2001.

Lovgrundlag: Lov om Social Service, jf. § 38.

Sagsfremstilling: Børnerådgivningen har i samarbejde med 
daginstitutionsområdet via Den Sociale Sikringsstyrelse søgt 
og fået bevilget projektmidler fra puljen til: Særlig indsats 
over for de svagt stillede børn og unge (SIBU-puljen).

Baggrunden for ansøgningen var, at der fandtes behov for en 
tværfaglig opkvalificering af undersøgelsesarbejdet omkring 
denne gruppe af børn og deres familier, og formålet med 
projektet er derfor:

At udvikle en tværfaglig forankret undersøgelsesmetode med 
henblik på at sikre, at udsatte familier med børn i alderen 0-6 
år tidligst mulig ydes den optimale indsats.

Målgruppen for projektet er således dels udsatte børn i 
alderen 0-6 år og deres familier og dels de personalegrupper 
i kommunen, der arbejder med disse børn og familier.

Bevilling: Til realisering af projektet har Socialministeriet bevilget 
50.000 kr. i år 2001 og 200.000 kr. i henholdsvis år 2002 og 
2003. Udbetalingen er afhængig af kommunens 
godkendelse.

Medfinansieringen klares inden for afsatte rammer.

Økonomi og personale- De kommunale udgifter, der skal andrage ca. 1/3 af de
mæssige konsekvenser: bevilgede beløb, afholdes inden for de afsatte budgetter på 

de respektive områder.

Puljemidlerne anvendes i overensstemmelse med den givne 
bevilling til ansættelse af processtyrer og undervisere.

Bilag: Projektoplægget.

Brev til Den Sociale Sikringsstyrelse af 11 .juni 2001. 

Bevillingsskrivelse fra Den Sociale Sikringsstyrelse.

Indstilling: Det indstilles, at der til realisering af projektet godkendes en 
tillægsbevilling på kr. 50.000 i år 2001 og på kr. 200.000 i 
henholdsvis år 2002 og 2003 finansieret ved en tilsvarende 
indtægtsbevilling fra Socialministeriet.

Beslutninger: Børn- og Ungeudvalgets møde den 10. september 2001:
Indstillingen tiltrådt.

Økonomiudvalgets møde den 24. september 2001:
Børn- og Ungeudvalgets indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 2. oktober 2001:
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II Godkendt.

Sag nr. 164 Revisionen af de sociale regnskaber for året 2000

Journal nr.: 16.00.00 002

Sag fra: Det Sociale Udvalg den 10.09.01

Lovgrundlag: Lov om kommunal styrelse

Sagsfremstilling: Kommunernes revisionsafdeling fremsender beretning nr.
153 vedrørende revision af de sociale regnskaber for året 
2000 på områder med statsrefusion.

Beretningen indeholder som bilag:

1. Lovpligtig redegørelse til Socialministeriet, af de sociale 
regnskaber.

2. Lovpligtig redegørelse til Told- og Skattestyrelsen, af 
børnefamilieydelser.

3. Lovpligtig redegørelse til Indenrigsministeriet, af 
integrationsområdet.

4. Lovpligtig redegørelse til Tilsynsrådet jfr. By- og 
Boligministeriet, af boligstøtteområdet.

Revisionen har ikke givet anledning til bemærkninger, hvilket 
tages til udtryk for at administrationen er foregået på en 
hensigtsmæssig og betryggende måde.

Refusionsskemaerne og den hjemtagne a-conto refusion 
svarer til den forventede refusion som helhed.

Regnskabet er aflagt i overensstemmelse med 
Socialministeriets regler for området.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen

Bilag: Revisionsberetning nr. 153 henligger på sagen.

Indstilling: Forvaltningen indstiller at Det Sociale Udvalg overfor 
Økonomiudvalg og Byråd anbefaler, at revisionen af de 
sociale regnskaber for 2000 tages til efterretning.

Beslutninger: Det Sociale Udvalg den 10. september 2001:
Godkendt.

Økonomiudvalgets møde den 24. september 2001:
Indstillingen anbefales godkendt.

Byrådets møde den 2. oktober 2001:
Taget til efterretning.
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Sag nr. 165 Skattesamarbejde

Journal nr.: 25.00.00. A06

Lovgrundlag:

Sagsfremstilling: Deltagerkreds: Frederikssund, Jægerspris, Slangerup og 
Ølstykke kommuner.

Ikrafttrædelsestidspunkt: 1. juli 2002.

Placering: Rådhuset i Frederikssund.

Formål: At etablere en fælles skatteadministration med 
henblik på

- at opnå et attraktivt og stærkt fagligt miljø

- at opnå effektiv udnyttelse af ressourcerne

- at kunne tiltrække og fastholde medarbejdere

- at mindske sårbarhed ved sygdom, barselsorlov, vakancer 
m.v.

- at sikre fortsat bæredygtighed i opgaveløsningen

- at sikre serviceforbedringer

- at tilvejebringe grundlaget for opnåelse af stordriftsfordel

- at fastholde opgaven kommunalt/ lokalt.

Se også vedlagte nyhedsbrev juni 2001 SKATsamarbejde fra 
KommuneData.

Organisering: Opgaven organiseres som en afdeling i 
Skatte- og Opkrævningsforvaltningen.

Ledelse: Der oprettes en stilling som skattechef 
(ligningsansvarlig) med reference til forvaltningschefen.

Normering: Ved opstart pr. 1/7 2002 fastsættes 
normeringen til 39,832 fuldtidsstillinger svarende til den 
samlede normering i de fire kommuner. Senest pr. 1/1 2005 
skal normeringen være nedbragt til 38,00 fuldtidsstillinger, 
som svarer til nøgletalsberegning for landsgennemsnittet fra 
Kommunernes Landsforening.

Koordinationsudvalg: Der nedsættes et 
koordinationsudvalg bestående af de deltagende kommunes 
borgmestre. Se bilag 1.
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Økonomi: Udgifterne til driften af samarbejdet fordeles 
mellem de deltagende kommuner efter vægtet mandtal, se 
bilag 2 a og b.

Niveau for ligningsopgaven: Opfyldelse af Ligningsrådets 
udmeldte måltal samt de af byrådene udmeldte måltal for 
skatteydergrupper, hvor Ligningsrådet ikke udmelder måltal.

Tilkøbsmuligheder: Se vedlagte bilag 3

Fælles Skatteankenævn:

Deltagerkreds: Frederikssund, Slangerup og Ølstykke 
kommuner.

Formål: At etablere en fælles skatteankenævn med henblik 
på

- at sikre størst mulig kvalitet i klagebehandlingen (flere 
sager - større erfaring)

- at sikre ensartethed i klagebehandlingen af sager der er 
afgjort i den fælles skatteenhed

- mulighed for nedbringelse af omkostninger pr. klagesag.

Sammensætning: Kommunerne skal beslutte hvor mange 
medlemmer nævnet skal bestå af. Fordelingen af 
medlemmer mellem de berørte kommuner sker i forhold til 
indbyggertal.

Ved 7 medlemmer vil fordelingen blive således:

Frederikssund 3 medlemmer, Ølstykke 3 medlemmer og 
Slangerup 1 medlem.

Ved 9 medlemmer vil fordelingen blive således:

Frederikssund 4 medlemmer, Ølstykke 3 medlemmer og 
Slangerup 2 medlemmer.

Økonomi: Den økonomiske beregning i bilag 2 b er foretaget 
med udgangspunkt i et fællesskatteankenævn med 9 
medlemmer.

Bevilling:

Økonomi og personale- I perioden fra 1.7.2002 til 1.1.2005 vil den årlige kommunale
mæssige konsekvenser: ekstraudgift andrage ca. 1.275.000kr., derefter vil 

ekstraudgifterne blive nedbragt til ca. 1.000.000kr. årligt.

Bilag: 1. Kommissorium for skattesamarbejdets 
koordinationsudvalg.
2a. Anslåede ekstra driftsudgifter.
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2b. Udgiftsfordeling.
3. Principper for tilkøbsmuligheder.

Indstilling: Borgmesteren anbefaler at de økonomiske og 
organisatoriske forudsætninger for etablering af 
skattesamarbejdet godkendes,

og at medlemsantallet i et fælles skatteankenævn for 
Frederikssund, Slangerup og Ølstykke kommuner fastsættes 
til 9.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 6. august 2001:
Revideret bilag 2b (udgiftsfordeling) af juli 2001 blev omdelt 
til Økonomiudvalgets medlemmer.

Økonomiudvalget anbefaler borgmesterens indstilling.

Borgmesterens supplerende sagsfremstilling:
Ølstykke Kommune har i skrivelse af 22. august 2001 
meddelt, at kommunen ikke ønsker at tilslutte sig det 
fælleskommunale samarbejde på skatteområdet. Kommunen 
har dog samtidig meddelt, at man ønsker at deltage i et 
fælleskommunalt skatteankenævn og sekretariatsbetjening.

Borgmesteren beder om bemyndigelse til, at der arbejdes 
videre med henblik på etablering af et skattesamarbejde 
mellem Frederikssund, Jægerspris og Slangerup kommuner 
og et fælles skatteankenævn mellem Frederikssund, 
Slangerup og Ølstykke kommuner.

Beslutninger: Byrådets møde den 4. september 2001:
Borgmesterens supplerende indstilling blev godkendt.

Supplerende
sagsfremstilling:

Med henvisning til ovennævnte byrådsbeslutning har Skatte- 
og Opkrævningsforvaltningen foretaget nye økonomiske 
beregninger for et skattesamarbejde mellem Frederikssund, 
Jægerspris og Slangerup kommuner og et 
skatteankenævnssamarbejde mellem Frederikssund, 
Slangerup og Ølstykke kommuner.

Økonomi og
personalemæssige
konsekvenser:

Frederikssund kommunes andel af fællesskabernes 
ekstraudgifter fremgår af vedlagte bilag 2b og udgør for 
skattesamarbejdet 990.582 kr., hvorimod derfor 
skatteankenævnssamarbejdet fremkommer en besparelse 
på 82.349 kr., eller en nettoudgift på 908.233 kr.

Da der i fællesskabernes økonomi indgår udgifter som også 
afholdes i dag, f.eks. til el, vand og varme samt rengøring og 
da fællesskabets husleje betales til Frederikssund Kommune 
skal der, for at få et retvisende billede af økonomien, ske 
reduktion for Frederikssund kommunes andel for disse 
udgifter, opgjort til ca. 330.000 kr. Nettoudgiften vil herefter 
være reduceret til ca. 578.000 kr.

Flerudover skal nævnes, at Skatte- og 
Opkrævningsforvaltningens normering efter den seneste
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personalereduktion er så lav, at forvaltningen, såfremt der 
ikke sker en sammenlægning, ikke vil være i stand til at løse 
ligningsopgaven så de udstukne måltal kan opnås, med 
mindre der sker en personaletilførsel på skatterevisorniveau. 
Udgiften hertil vil beløb sig til ca. 390.000 kr. årligt.

Bilag: 2a, anslåede ekstra driftsudgifter, revideret pr. 18.09.2001

2b, udgiftsfordeling, revideret pr. 18.09.2001

Fra Skattechefforeningens årsmøde 13. september 2001: 
Formandens mundtlige beretning og Skatteministerens tale.

Udkast til forslag til Lov om ændring af skattestyrelsesloven 
og ejendomsvurderingsloven, 13. september 2001.

Indstilling: Borgmesteren anbefaler at de økonomiske og 
organisatoriske forudsætninger for etablering af 
skattesamarbejdet godkendes, og at medlemstallet i et fælles 
skatteankenævn for Frederikssund, Slangerup og Ølstykke 
kommuner fastsættes til 9.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 24. september 2001:
Borgmesterens indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 2. oktober 2001:
Godkendt.

Sag nr. 166 Boligselskabsregnskaber

Journal nr.:

Sag fra: Økonomisk Afdeling

Lovgrundlag: Lov om boligbyggeri §18, Lov om almene boliger m.v. § 25, 
stk. 3 om kommunalbestyrelsens kritiske gennemgang af 
regnskabet og §164, stk. 1 om kommunalbestyrelsernes 
tilsyn med de almene boligorganisationer.

Sagsfremstilling: De 5 almennyttige boligselskaber i Frederikssund Kommune:

• Boligselskabet Rosenvænget
• Frederikssund Andels Boligforening
• Boligselskabet S/l Rosenfeldt
• Frederikssund Boligselskab
• Oppe Sundby Boligselskab

har fremsendt regnskaber for henholdsvis 1999/2000 og 
2000 til Byrådets behandling.

Regnskaberne har været forelagt Kommunernes Revision, 
som i skrivelse af 22. august 2001 kommenterer 
regnskaberne og anbefaler Byrådet at tage regnskaberne til
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efterretning.

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag:

Indstilling: Økonomisk Afdeling indstiller til Økonomiudvalget, at det 
anbefales Byrådet at tage regnskaberne til efterretning.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 24. september 2001:
Indstillingen anbefales taget til efterretning af Byrådet.

Byrådets møde den 2. oktober 2001:
Taget til efterretning.

Sag nr. 167 Kanalen

Journal nr.: 04.01.09G01/1319

Sag fra: Teknisk Udvalg

Lovgrundlag: Lokalplan 80

Sagsfremstilling: Den 30. august blev der afholdt licitation over Kanalen, etape 
1. Arbejdet var udbudt blandt 7 entreprenører. Der indkom 7 
tilbud.

Entreprisen omfatter den nordøstlige del af Kanalen mellem 
havnebassinet og den kommende bro mellem Stenværksvej 
og Syd kaj en.

På baggrund af det billigste tilbud er der opstillet vedlagte 
overslag og der ansøges med henvisning hertil om bevilling til 
arbejdets udførelse.

Bevilling: Der ansøges om anlægsbevilling stor kr. 2.300.000, 
finansieret af det resterende rådighedsbeløb i 2001 på kr. 
75.000 samt del af det afsatte rådighedsbeløb for år 2002.

Endvidere foreslås det, at kr. 2.000.000 i 2002 flyttes til år 
2003.

Rådighedsbeløb

Hele 1.000 kr. 2001 2002 2003 2004 I alt

Vedtaget IO 675 6.200 400 1.000 8.275

Forslag til revideret IO 1.400 3.475 2.400 1.000 8.275

Ændring 725
2.725

2.000 0 0
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Det bemærkes, at der tidligere er givet anlægsbevilling stor 
kr. 600.000 til projektering.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen

Bilag: Overslag dateret 30.08.2001.

Indstilling: Teknisk Forvaltning indstiller at Teknisk Udvalg overfor 
Økonomiudvalg og Byråd anbefaler,

• at der ydes en anlægsbevilling til kanalarbejdet på kr.
2.300.000 finansieret med kr. 800.000 i 2001 og kr.
1.500.000 af de på investeringsoversigten afsatte 
rådighedsbeløb underforudsætning af at 
investeringsoversigten justeres som anført under 
bevilling.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 10. september 2001:
Indstillingen anbefales til Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 24. september 2001:
Teknisk Udvalgs indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 2. oktober 2001:
Godkendt.

Sag nr. 168 Modernisering af klubværelser
Rosenvænget 2, 3 og 4 -  tagetagen 
Matr.nr. 11 b, 12 a Frederikssund markjorder

Journal nr.: 02.00G01/1120 - sk

Sag fra: Plan- og Miljøudvalgets møde den 17. september 2001, sag 
nr. 101.

Lovgrundlag: Lov om leje i almene boliger, Byggeloven og 
Bygningsreglementet

Efter Lov om leje i almene boliger § 10 stk. 3 skal kommunen 
ikke godkende huslejestigninger på under 1 %.

Efter Lov om leje i almene boliger § 41 stk. 1 kan kommunen 
pålægge et boligselskab at iværksætte forbedringer og 
vedligeholdelse, hvis det efter forholdene skønnes 
nødvendig.

Efter § 68 stk. 1 skal ovennævnte arbejder fortrinsvis 
finansieres af boligafdelingens henlæggelser.

Efter § 98 stk. 1 skal væsentlige forandringer i almene 
boliger godkendes af kommunen.
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Sagsfremstilling: Sagen er tidligere behandlet af henholdsvis Plan- og 
Miljøudvalget, Økonomiudvalget og Byrådet.

Dansk Boligselskab ansøgte i 1998 om tilladelse til at 
ombygge 18 ungdomsboliger i ejendommens tagetage til 6 
almene familieboliger.

Byrådet behandlede sagen på sit møde den 01.09.1998 
under sag nr. 122, hvor man vedtog følgende:

1. At det fremsendte projekt og den dermed forbundne 
økonomi ikke godkendes.

2. At Byrådet principgodkender opretholdelse af 
ungdomsboligerne, idet omtalte halveres med 
renovering af gang, køkkener og baderum. Niveauet 
skal være beskedent, så huslejerne holdes nede.

I fortsættelse af ovennævnte vedtagelse har Dansk 
Boligselskab den 27.07.2001 fremsendt forslag af 
26.07.2001 til gennemførelse af en række forbedringer af de 
eksisterende klubværelser, idet boligselskabet ikke mener, at 
der er økonomisk grundlag for at udføre en egentlig 
modernisering af klubværelserne for dermed at reducere 
antallet af værelser, og gøre dem, der bliver tilbage, større, 
som foreslået af byrådet.

Projektet omfatter følgende:

1. Forbedring og istandsættelse af fælles bade- og 
toiletrum

2. Forbedring og istandsættelse af fælleskøkkener
3. Etablering af brandadskillelse mellem gang og 

hovedtrappe
4. Branddøre i gangarealet
5. Ny gulvbelægning og maling af gangen.

Endvidere påtænker boligselskabet at forbedre rengøringen 
af fællesarealerne og udarbejde en husorden for 
ungdomsboligerne.

Boligselskabet oplyser, at afdelingsbestyrelsen ønsker at 
iværksætte de ovennævnte forbedringer snarest muligt.

Forbedringerne agtes finansieret over ejendommens 
vedligeholdelseskonto, idet der i år og hvert af de to følgende 
år afsættes kr. 50.000,00 til successiv gennemførelse af 
forbedringerne.

Forbedringerne medfører ikke huslejestigninger. Dog vil en 
forbedring af rengøringen medføre en beskeden 
huslejestigning på under 1 % af den nuværende husleje.

For at forbedre sikkerheden for værelserne er det tanken at
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gennemføre brandsikringen, som den første del af projektet.

Teknisk Forvaltning vurderer, at de foreslåede forbedringer 
vil give ungdomsboligerne et tiltrængt løft inden for en 
overkommelig økonomisk ramme for såvel boligselskabet 
som lejerne.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen

Bilag: Kopi af avisartikler.

Indstilling: Teknisk Forvaltning anbefaler Plan- og Miljøudvalget, at 
indstille til Økonomiudvalg og Byråd, at de foreslåede 
forbedringer godkendes.

Beslutninger: Plan- og Miljøudvalget den 17. september 2001:
Indstillingen anbefales til Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 24. september 2001:
Plan- og Miljøudvalgets indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 2. oktober 2001:
Godkendt.

Sag nr. 169 Frederikssundfingeren - Udbygning af de regionale 
erhvervsområder og den kollektive trafik

Journal nr.: 01.01.02P17/1844 - PF

Sag fra: Plan og Miljøudvalgets møde den 17. september 2001, sag 
nr. 99.

Lovgrundlag: Planloven.

Sagsfremstilling: På møde mellem borgmestrene i Frederikssund, Skibby, 
Jægerspris, Slangerup, Stenløse og Ølstykke kommuner og 
Amtsborgmesteren, den 22. februar 2001 blev der aftalt, at 
erhvervsrummeligheden i de seks kommuner skulle 
afdækkes og, at mulighederne for, at arealerne kan ændre 
planlægningsmæssig status, skulle undersøges.

På denne baggrund blev der nedsat en arbejdsgruppe med 
deltagelse fra de seks kommuner og amtet.

Arbejdsgruppen har barslet med vedlagte notat/indstilling. 
Notatet belyser de spørgsmål som man fra kommunerne har 
ønsket belyst og kommer med forslag til, hvilke prioriteringer, 
der bør indgå i det videre regionplanarbejde.

På et møde mellem borgmestrene og Amtsborgmesteren 
den 28. juni 2001 blev det besluttet at notatet
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"Frederikssundfingeren - Udbygning af de regionale 
erhvervsområder og den kollektive trafik" efter redigering 
skulle forelægges de respektive byråd og Amtsrådet med 
henblik på at notatet kan sendes til Hovedstadens 
Udviklingsråd for at signalere, hvilke ønsker man i 
Frederiksborg Amt og de 6 kommuner har for de forskellige 
områder.

Følgende er notatets hovedindstillinger:

- at erhvervsarealerne ved GI. Toftegård Station i GI. 
Ølstykke og omkring en ny station ved St. Rørbæk syd for 
Frederikssund bør udpeges til regionale erhvervsområder i 
Regionplanen,

- at stationerne bør udpeges til trafikknudepunkter i Region- 
og Trafikplan, og

- at den kollektive trafik på tværs af Frederikssundfingeren 
bør udbygges med nye højklassede busforbindelser (S- 
buslinier) for at styrke stationernes status som 
trafikknudepunkter.

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag: Notat "Frederikssundfingeren - Udbygning af de regionale 
erhvervsområder og den kollektive trafik, september 2001".

Indstilling: Teknisk Forvaltning indstiller overfor Byrådet,

- at notatet "Frederikssundfingeren - Udbygning af de 
regionale erhvervsområder og den kollektive trafik, 
september 2001" godkendes og sendes til Hovedstadens 
Udviklingsråd som fællesudtalelse fra amtet og de 6 
kommuner, med anmodning om at notatets indstillinger og 
anbefalinger indarbejdes i HURs region- og 
trafikplanlægning.

Beslutninger: Plan og Miljøudvalgets møde den 17. september 2001:
Indstillingen anbefales overfor Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomiudvalgets møde den 24. september 2001:
Plan- og Miljøudvalgets indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 2. oktober 2001:
Godkendt.

Sag nr. 170 Beretning for perioden 1/7 2000 - 30/6 2001,
personligning
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Journal nr.: 25.00. K07

Sag fra: Skatte- og Opkrævningsforvaltningen

Lovgrundlag: Skattestyrelseslovens §1 stk. 1. Statens Ligningsplan, 
Cirkulære 2000-3 fra Told- og Skattestyrelsen.

Sagsfremstilling: Se beretningen.

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Beretning for perioden 1/7 2000 - 30/6 2001, personligning.

Indstilling: Indstilles godkendt.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 24. september 2001:
Indstillingen anbefales taget til efterretning af Byrådet.

Byrådets møde den 2. oktober 2001:
Taget til efterretning

Sag nr. 171 Familieanalysen

Journal nr.: 16.00.00P5

Lovgrundlag:

Sagsfremstilling: På baggrund af Økonomiudvalgets beslutning den 20.08.01 
om den videre proces i forhold til familieanalysen og den 
deraf følgende høringsrunde, har Med-udvalget udtalt 
følgende:

for Social- og Sundhedsforvaltningen:

"Udvalget kan tilslutte sig høringsmateialet, "Beskrivelse af 
en samlet familieenhed".

Udvalget har taget høringsmaterialet "Supplerende 
bemærkninger, udarbejdet af medarbejderne i Børne- og 
Kulturforvaltningen" til efterretning.

Udvalget har i øvrigt ingen kommentarer til 
konsulentrapporten "Muligheder og barrierer - familieområdet 
i Frederikssund kommune".

og for Børne- og Kulturforvaltningen:

"Proces og konsulentnotat har skabt usikkerhed og 
frustration hos mange af medarbejderne i 
Børnerådgivningen. Det er et stort ønske fra 
Børnerådgivningen, at der i den fremadrettede proces gives 
ressourcer, tid til og skabes rammer for medinvolvering af
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alle medarbejdergrupper.

I denne proces er det vigtigt, at det bliver præciseret og der 
tages afsæt i "Hvad er det vi skal gøre bedre", for således 
inden for denne ramme at skabe et koncept, der kan blive 
bedre, end det vi gør i dag.

Der findes efter konsulenternes notat, behov for at få skabt 
en proces, som kan styrke udviklingen af det fremtidige 
samarbejde, så der kan skabes en fremadrettet dialog.

Dette findes at kunne støtte den gode fundering i begge 
organisationer, og alligevel sikre samarbejdet omkring 
familieområdet. Det findes således vigtigt, at en ny struktur 
omkring familieområdet sikrer det forebyggende arbejde, 
samt tidlig og koordineret indsats for børn i Frederikssund 
Kommune, hvor specialiseringen bevares, og barnet, som 
den svageste part understøttes i det offentlige netværk.

Endvidere findes det væsentligt, at der i forbindelse med 
etablering af de fysiske rammer skabes det "hus", der 
understøtter familiearbejdet."

Den videre proces er, at der skal tages stilling til en endelig 
organisatorisk placering af en samlet familieenhed. Herefter 
skal implementeringen af familieenheden gennemføres, 
ligesom de fysiske rammer for enheden endelig skal 
fastsættes.

Bevilling: Udgifterne til etableringen af de fysiske rammer anslås til at 
udgøre kr. 600.000. Udgifterne foreslås finansieret i 
forbindelse med budget 2002. Herudover vil der være en 
række udgifter i forbindelse med implementeringen. Disse 
udgifter foreslås finansieret over chefgruppens 
omstillingspulje samt af den resterende pulje, der blev frigivet 
i forbindelse med analysen af familieområdet.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Der vil i forbindelse med vedtagelsen af den endelig 
organisatoriske placering skulle gennemføres en række 
budgetomplaceringer i forbindelse med overflytningen af 
både medarbejdere og opgaver fra den ene forvaltning til den 
anden.

Bilag: Vedlagt følger følgende bilag:

• Referat fra Socialforvaltningens MED-Lokaludvalg den 
03.09.01.

• Samlet udtalelse fra det formelle medarbejdermøde i 
Børne- og Kulturforvaltningen den 06.09.01.
samt underbilagene:

• Børnerådgivningens bemærkninger til proces ved 
"analyse af familieområdet" og følgevirkninger af 
konsulentnotat.

• Udtalelse fra den kommunale sundhedstjeneste vedr.
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notat om familieenhed.
• Skrivelse til Skole- og kulturdirektør Mogens Højenvang 

og Socialdirektør Jesper Zwisler.
• Svar fra Skole- og kulturdirektør Mogens Højenvang til 

Børnerådgivningen.

Notat af 14. august 2001 til Skole- og Kulturdirektør Mogens 
Højenvang + bilag fra personalet i Børnerådgivningen.

Følgende bilag er tidligere udsendt:

Økonomiudvalgets møde den 18. juni 2001, sag nr. 113: 
Status over analysen på familieområdet - internt notat.

Økonomiudvalgets møde den 20. august 2001, sag nr. 165:

1. Beskrivelse af en samlet børnefamilieenhed
2. Til beskrivelse af en samlet børnefamilieenhed 

vedlægges supplerende bemærkninger, udarbejdet af 
medarbejderne fra Børne- og Kulturforvaltningen

3. Muligheder og barrierer, Familieområdet i 
Frederikssund Kommune

Indstilling: Skole- og kulturdirektøren og Socialdirektøren indstiller 
overfor Økonomiudvalget, at:

• der etableres en familieenhed jf. notatet "Beskrivelse af 
en samlet familieenhed".

• der gives en bevilling til etableringen af familieenheden 
på kr. 600.000, der finansieres i forbindelse med 
vedtagelsen af budget 2002

• udgifterne til implementeringen af enheden finansieres 
over chefgruppens omstillingspulje og fra den 
resterende del af bevillingen til analysen af 
familieområdet

• der nedsættes en arbejdsgruppe med henblik på at 
gennemføre implementeringen og den fysiske placering 
af enheden.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 10. september 2001:

1. Økonomiudvalget indstiller, at familieenheden 
administrativt placeres organisatorisk i Social- og 
Sundhedsforvaltningen med ikrafttrædelsesdato fra 
Byrådets beslutning den 2. oktober 2001. Dette kan 
være med til at styrke det gode arbejde, der hidtil er 
udført i de to forvaltninger.
I beslutningen indgår desuden ønsket om aflastning af 
et stort forvaltningsområde, der står overfor store krav 
og udfordringer i fremtiden på blandt andet 
skoleområdet.
Efterfølgende vil styrelsesvedtægten blive ændret, 
således at området flyttes fra Børn- og Ungeudvalget til 
Det Sociale Udvalg.
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2. Socialdirektøren anmodes om at nedsætte en 
arbejdsgruppe, der skal sammensættes repræsentativt 
og tværfagligt.
Arbejdsgruppen skal udarbejde et operationelt forslag 
til familieenhedens arbejds- og kompetenceområder, 
snitflader til andre, behov for formelle 
samarbejdsrelationer, struktur, normering og fysiske 
placering, som en selvstændig enhed på rådhuset. 
Arbejdsgruppens oplæg skal tillige belyse de 
organisatoriske konsekvenser etableringen af en 
børnefamilieenhed vil få for den resterende del af 
socialforvaltningen.
Arbejdsgruppen anmodes om i første omgang, at 
udarbejde en handlingsplan for implementeringen af 
Økonomiudvalgets/Byrådets beslutning, der forelægges 
Økonomiudvalget til godkendelse.

3. Økonomiudvalget godkender, at der udarbejdes et 
skema på kr. 600.000 til etablering af 
børnefamilieenheden, der indgår i prioriteringen på 
Byrådets seminar den 13. september 2001.

4. Økonomiudvalget tiltræder i øvrigt 
forvaltningschefernes indstilling med ovennævnte 
tilføjelser.

Byrådets møde den 2. oktober 2001:
Tony R. D. Frederiksen (V) stillede følgende 
ændringsforslag:

"Jeg foreslår, at vi fastholder nuværende struktur og lægger 
op til at de to forvaltninger finder en måde at løse 
dialogproblemerne".

Forforslaget stemte 1 medlem Tony R. D. Frederiksen.

Imod forslaget stemte 10 medlemmer Kurt Mikkelsen (C), 
Jytte Flolm-Pedersen (løsgænger), Grethe Olsen (F), Knud 
B. Christoffersen (A), Kurt Jensen (A), Birgit Madsen (A),
Finn Vester (A), Morten Andersen (A), Ove Scheel (A) og 
Mogens Andersen (A).

3 medlemmer Ole Søegaard (V), Bente Nielsen (V) og Lis 
Olsen (V) undlod at stemme.

Ændringsforslaget er herefter forkastet.

Byrådet godkendte herefter med 13 stemmer for 
Økonomiudvalgets indstilling.

1 medlem Tony R. D. Frederiksen stemte imod.
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Sag nr. 172 Forslag til mødeplan for 2002

Journal nr.: 00.01 ,A10-2059

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse § 8 og § 20

Ifølge styrelsesloven træffer Byrådet, Økonomiudvalget og 
fagudvalgene beslutning om mødeplan for et år ad gangen.

Sagsfremstilling: Forslag til mødeplan for år 2002 fremlægges til behandling i 
Økonomiudvalget den 10. september 2001 og i Byrådet den 
2. oktober 2001.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen

Bilag: Udkast til samlet mødeplan for 2002, samt principper for 
udarbejdelsen, af 21. august 2001.

Indstilling: Chefgruppen anbefaler at Økonomiudvalget godkender 
mødeplanen for Økonomiudvalgets område, samt at 
Økonomiudvalget over for Byrådet indstiller mødeplanen for 
Byrådet godkendt.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 10. september 2001:
Økonomiudvalget godkendte mødeplanen for 
Økonomiudvalgets møder samt indstiller mødeplanen for 
Byrådet godkendt.

Byrådets møde den 2. oktober 2001:
Tony R. D. Frederiksen (V) stillede forslag om, at 
Byrådsmødet i februar flyttes til den 1. tirsdag i måneden.

For forslaget stemte 7 medlemmer Morten Andersen (A),
Ove Scheel (A), Grethe Olsen (F) og Venstre's 
byrådsgruppe.

Imod forslaget stemte 7 medlemmer Kurt Mikkelsen (C),
Jytte Flolm-Pedersen (løsgænger), Mogens Andersen (A), 
Finn Vester (A), Birgit Madsen (A), Kurt Jensen (A) og Knud 
B. Christoffersen (A).

Ændringsforslaget er herefter forkastet.

Byrådet godkendte herefter byrådets mødeplan for 2002 med 
12 stemmer for.

2 medlemmer Bente Nielsen (V) og Tony R. D. Frederiksen 
(V) undlod at stemme.

Sag nr. 173 Budgetopfølgning pr. 31. august for Økonomiudvalgets
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område

Journal nr.:

Sag fra: Økonomisk Afdeling.

Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse

Sagsfremstilling: 1 forbindelse med økonomirapporteringen pr. 31. juli 2001, 
som blev forelagt Økonomiudvalget den 10. september 2001 
blev der gjort opmærksom på en række forventede 
budgetafvigelser vedr. de finansielle poster under 
Økonomiudvalget, idet det samtidig blev anført, at disse ville 
blive taget op til bevillingsmæssig behandling på udvalgets 
møde den 24. september.

Økonomisk Afdeling har nu på baggrund af forbrugstallene 
pr. 31. august opgjort de væsentligste budgetafvigelser inden 
for Økonomiudvalgets politikområder til en forventet 
merindtægt på netto 2.728.690 kr.

Afvigelserne er nærmere specificeret i vedlagte bilag med 
tilhørende noter.

Bevilling: Der ansøges om en samlet indtægtsbevilling på kr. -  
2.728.690, som skal tillægges kassebeholdningen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Budgetafvigelserne vedrører bl.a. lånoptagelse 2001 samt 
udskydelse af indtægter vedr. frigørelsesafgifter til 2002. De 
afledte konsekvenser for 2002 og efterfølgende år er 
indarbejdet i det foreliggende budgetforslag 2002-2005.

Bilag: Økonomisk Afdelings specifikation af budgetafvigelserne 
med tilhørende noter vedlægges dagsordenen.

Indstilling: Det indstilles, at Økonomiudvalget overfor Byrådet 
anbefaler, at der godkendes en samlet tillægsbevilling på 
netto -2.728.690 kr. til budget 2001, idet beløbet tillægges 
kassebeholdningen.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 24. september 2001:
Økonomisk Afdelings indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 2. oktober 2001:
Godkendt.

Sag nr. 174 2. behandling af budgetforslag 2002 med overslagsår 
2003-2005

Journal nr.:

Lovgrundlag: Lov om Kommunernes Styrelse, § 37.

Sagsfremstilling: I henhold til den godkendte tidsplan for budgetlægningen 
skal Økonomiudvalget den 24. september 2001 foretage
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indstilling til Byrådets 2. behandling af budget 2002 med 
tilhørende overslagsår 2003-2005.

Byrådet foretog den 4. september 2001 1. behandling af 
budgetforslaget og besluttede at oversende dette til 2. 
behandling.

Der har efterfølgende været afholdt prioriteringsseminar om 
budgettet den 13. september, hvor der var flertal for at 
indarbejde en række aktivitetsændringer i forhold til 
budgetforslaget fra 1. behandlingen, ligesom administrativt 
foretagne konsekvensberegninger vedr. skatteindtægter, 
tilskud og udligning, resultatet af de detaljerede beregninger 
vedr. grundtakstmodellen samt det af Provstiudvalget 
fremsendte budgetforslag blev godkendt indarbejdet.

Det justerede budgetforslag har efterfølgende dannet 
grundlag for drøftelser mellem de politiske partier.

Økonomiudvalget skal på baggrund af de politiske drøftelser 
og det administrativt udarbejdede materiale foretage 
indstilling til Byrådets 2. behandling og endelige godkendelse 
af budgettet.

Bevilling: Byrådet fastlægger med budgetgodkendelsen de 
bevillingsmæssige rammer for budget 2002.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Til Økonomiudvalget:
Revideret spillerumsopgørelse og investeringsoversigt for 
2002-2005 samt oversigt over ændringer indarbejdet efter 
Byrådets 1. behandling.

Opstilling over de finansieringsmæssige forudsætninger. 

Budgetmappen bedes medbragt til Økonomiudvalgets møde. 

Til Byrådet:
Materialesamling til brug ved Byrådets 2. behandling af 
budgetforslag 2002-2005.

Indstilling: Økonomiudvalget anmodes om at foretage indstilling til 
Byrådets 2. behandling og endelige vedtagelse af budget 
2002 og overslagsårene 2003-2005.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 24. september 2001:
Se omstående indstilling.

Byrådets møde den 2. oktober 2001:
Kenneth Jensen (A) deltog under dette pkt's behandling som 
stedfortræder for Dann Eland (A), der havde meldt afbud.
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Udover Økonomiudvalget har Venstre's byrådsgruppe inden 
fristens udløb torsdag den 27. september kl. 12.00 fremsendt 
ændringsforslag til det budgetforslag, som forelå ved 
Byrådets 1. behandling samt i forhold til Økonomiudvalgets 
indstilling.

Borgmesteren stillede på mødet forslag om optagelse af 
yderligere 3 mio. kr. i lån til skoleudbygningen i Græse 
Bakkeby.

Ændringsforslaget fra Venstre's byrådsgruppe blev sat til 
afstemning først:
Forforslaget stemte 4 medlemmer (V).
Imod forslaget stemte 11 medlemmer 8 (A), 1 (F), 1 (C) og 
Jytte Flolm-Pedersen (løsgænger).

Ændringsforslaget er herefter forkastet.

Borgmesterens ændringsforslag blev herefter sat til 
afstemning:
Forforslaget stemte 13 medlemmer.
Imod forslaget stemte 2 medlemmer Bente Nielsen (V) og 
Tony R. D. Frederiksen (V).

Ændringsforslaget er herefter vedtaget.

Byrådet godkendte herefter Økonomiudvalgets 
ændringsforslag med 13 stemmer for.

2 medlemmer Bente Nielsen (V) og Tony R. D. Frederiksen 
(V) stemte imod.

Økonomiudvalgets møde den 24. september 2001 - sag nr. 200.

Der var enighed om, at udgangspunktet for budgetdrøftelseme var spillerums-opgørelsen af 24. 
september 2001, som udviste følgende spillerum:

2002 2003 2004 2005

18.713.070 -15.948.030 3.443.230 -12.311.780

Spillerumsopgørelsen består af det budgetforslag, der forelå ved Byrådets 1. behandling justeret med 
de budgetmæssige ændringer der var flertal for at indarbejde på byrådsseminaret den 13. september 
suppleret med tekniske korrektioner jfr. "Oversigt over ændringer indarbejdet efter Byrådets 1. 
behandling".

I forhold hertil foreslog Økonomiudvalget følgende ændringer:

Emne Ændring i 
2002
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D rift

Pulje til feriefridage reduceres i alle år -100.000

A nlæ g

Byfomyelsesprojekt i 2002 udgår -1.568.000

Regulering af A.C. Hansensvej fremrykkes fra 2005 2.500.000

DSB, 2. spor -  Færdiggørelse af stiprojekt udskydes til 2003 -1.412.000

Pulje til uforudsete udgifter i f.m. forurenet jord reduceres i alle år -100.000

A ndet

Ændret lånoptagelse og -afvikling s.f.a. ændret anlægsbudget 2.901.600

samt

at anlægsprojekt vedr. renovering af Torvet reduceres til 200.000 kr. til projektering i 2005, mens 
3.800.000 kr. udskydes til 2006, og

anlægsprojekt vedr. slutafdækning af lossepladsen på 1.900.000 kr. i 2005 udsættes til 2006. 

hvilket giver følgende henlæggelser til -  henholdsvis forbrug af - kassebeholdningen:

2002 2003 2004 2005

16.491.470 -15,5 mio.kr. 3,8 mio.kr. -3,0 mio.kr.

For det samlede ændringsforslag stemte et enigt Økonomiudvalg.

Budgetforslag 2002 med overslagsår 2003-2005 er baseret på følgende 
forudsætninger vedrørende bevillingsåret 2002:

• Udskrivningsprocenten fastsættes uændret til 20,8
• Grundskyldspromillen fastsættes uændret til 14. De afgiftspligtige grundværdier skønnes at 

udgøre i alt 2.297.781.800 kr., hvilket giver et samlet grundskyldsprovenu på 32.168.900 kr.
• Forskudsbeløbet af ejendomsværdiskatten fastsættes til 30.118.500 kr.
• Kirkeskatteprocenten forhøjes fra 0,8 til 0,85
• Dækningsafgiften af erhvervsejendomme fastsættes uændret til 9 promille
• Dækningsafgiften af offentlige ejendomme fastsættes uændret til 7 promille af grundværdierne 

og 5 promille af forskelsværdierne
• Som grundlag for personskatteudskrivningen i 2002 anvendes et skønnet 

udskrivningsgrundlag på 2.236.926.000 kr., mens det skønnede udskrivningsgrundlag for 
kirkeskatteudskrivningen udgør 1.912.930.000 kr.

• Der optages lån på i alt 43,3 mio. kr. i 2002. Der forudsættes fuld lånefinansiering jfr. 
Indenrigsministeriets lånebekendtgørelse. Herudover er forudsat, at folkeskoleinvesteringer 
lånefinansieres med 36,5 pct. af anlægsudgifterne i 2002 og 50 pct. af anlægsudgifterne i 
perioden 2003-2005

• Der henlægges 16,5 mio. kr. i 2002 til styrkelse af kassebeholdningen.

For perioden 2003-2005 er forudsat uændret beskatningsniveau i forhold til 2002.

Økonomiudvalget anbefaler, at Byrådet ved 2. behandlingen af budgetforslaget for 2002-2005
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1. Godkender Økonomiudvalgets ændringsforslag, som er baseret på ovennævnte 
forudsætninger.

Overflyttet til åbent møde

Sag nr. 176 Torvehandel

Journal nr.: 05.14.05.G01

Sag fra: Teknisk Udvalg

Lovgrundlag: Reglement for stadepladser på Torvet.

Sagsfremstilling: Evt. nedlæggelse af torvehandel.

Sagen er genoptaget fra Udvalgets møde den 11. juni 
2001.

Frederikssund Handelsstandsforening har i brev dateret den 
21. maj 2001 anmodet om at den ugentlige torvehandel 
nedlægges, for at få frigjort de parkeringspladser som Torvet 
rummer. Parkeringspladserne er om lørdagen besat af 
torvehandlende. Handelsstandsforeningens begrundelse er, 
at de parkerings- og trafikmæssige problemer som anlæg af 
Sivegaden har skabt dermed kan blive afhjulpet. 
Handelsstandsforeningen foreslår dog at der af hensyn til 
den hyggelige stemning evt. afholdes en månedlig torvedag.

Det er ikke forvaltningens opfattelse, at der er skabt 
parkerings- og trafikmæssige problemer som følge af anlæg 
af Sivegaden som argumenterer for en nedlæggelse af 
torvehandlen. Forvaltningen er i gang med for at få 
udarbejdet en samlet plan for trafikstruktur og 
parkeringsforhold i kommunen (sagen vil blive præsenteret 
på et senere udvalgsmøde). Analyser af den eksisterende 
parkering viser at den samlede belægningsprocent i 
bymidten kl. 12.00 om lørdagen er på 72 %, svarende til at 
der i bymidten er 450 ledige parkeringspladser på det absolut 
mest belastede tidspunkt om ugen.

Forvaltningen vil anbefale at der sker en drøftelse med 
Frederikssund Handelsstandsforening inden udvalget tager 
endelig stilling.

Nyt i sagen:

Teknisk Udvalgs møde den 11. juni 2001:

"Kurt Jensen anbefaler, at p-pladser på ydersiden af Torvet 
friholdes for stadepladser, og at Torvet åbnes for trafik. 
Udvalgets øvrige medlemmer ønsker den nuværende 
ordning opretholdt. Før endelig stillingtagen drøfter 
formanden sagen med Handelsstandsforeningens 
bestyrelse".
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Der har været afholdt møde med Handelsstandsforeningen 
den 2. juli 2001. Ønsket fra Handelsstandsforeningen var 
stadig at få reduceret torvehandlen til en månedlig torvedag, 
og begrundelsen var behovet for flere parkeringspladser. Det 
blev drøftet om der evt. i sommerperioden fra den 1. maj til 
den 1. september kan afholdes torvedage som nu, og at der i 
den øvrige del af året kan afholdes torvedage kun i 
inderkransen.

Handelsstandsforeningen har igen skrevet (den 29. august). 
Ønsket er stadig kun en månedlig torvedag. Argumentet er 
stadig et ønske om flere parkeringspladser i centrum.

Bevilling: -

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag: Brev fra Frederikssund Handelsstandsforening dateret den 
21. maj 2001 og nyt brev dateret den 29. august 2001 ligger i 
sagen.

Indstilling: Forvaltningen anbefaler,

at torvehandlen fortsat afholdes hver lørdag,

at det kun er inderkransen og arealet ved springvandet der 
benyttes,

at yderkransen benyttes til parkering også når der er 
torvedag, og

at den nye ordning træder i kraft pr. 1. oktober 2001.

Beslutninger: Teknisk Udvalgs møde den 10. september 2001:
Kurt Jensen, Jytte Holm-Pedersen og Dann Eland anbefaler, 
at P-plad-ser på ydersiden af Torvet friholdes for 
stadepladser, og at Torvet åbnes for trafik.

Birgit Madsen ønsker at P-pladser på ydersiden af Torvet 
friholdes for stadepladser fra den 01.10 til den 01.04.

Tony R. D. Frederiksen ønsker uændrede forhold.

Birgit Madsen og Tony R. D. Frederiksen ønsker sagen 
forelagt Byrådet.

Byrådets møde den 2. oktober 2001:
Sagen overføres til behandling på det åbne møde.

Beskrivelsen under "Økonomi og personalemæssige 
konsekvenser:" slettes.

(A) stillede følgende ændringsforslag:
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1. Torvehandel afholdes hver lørdag.
2. Ved torvehandel afspærres Torvet for kørsel og 

parkering, dog således at når der kun er få 
torvehandlende, så er det kun arealet på den vestlige 
og nordlige side af Torvet, der benyttes til torvehandel, 
og derved skal afspærres. Herved kan den øvrige del 
af Torvet benyttes til parkering.

3. Det er torveinspektørerne, der afgør, om der er så få 
torvehandlende, at Torvet delvis kan åbnes op for 
parkering.

Byrådet godkendte enstemmigt (A)'s forslag.


